
 

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen, protokoll 1 (43) 

Protokoll nr 12 
Sammanträdesdatum: 2024-09-25 

Tid: 09:00- 12:20, ajournering 10:02-10:12 
Plats: Amundön, Postgatan 10 
Paragrafer: § 135–142, 144–147, 151, 154–169 

Närvarande 
Ledamöter 
Roshan Yigit (S) 
Toni Orsulic (M), Ledamot och 2:e vice ordförande 
Karin Karlsson (V), Ledamot och 1:e vice ordförande 
Love Josefsson (M) 
Moa Tennberg (S) 
Hans Nilsson (S) §§ 135 – 150, 152 – 169 
Anders Torwald (D) 
Leslie Thorén (SD) 
Joakim Larsson (MP), Ledamot och ordförande 
Peter Hedberg (KD) 
Kristoffer Filipsson (C) 

Övriga ersättare 
Louise Warenius (S) § 151 

Övriga ersättare 
Louise Warenius (S) 
Axel Grimlund (V) 
Karl Vilén (L) 
Axel Lundholm Eriksson (MP) 

Övriga närvarande 
Max Bonnier, stadssekreterare MP 
Anders Ramsby, förvaltningsdirektör 
Daniel Sandberg, nämndsekreterare 
Erika Bjurving, utvecklingsledare 
Gunilla Åkerström från stadsmiljöförvaltningen 
Josefine Johansson från stadsmiljöförvaltningen 
Jenny Olsson från stadsmiljöförvaltningen 
Morgan Davidsson från stadsmiljöförvaltningen 
Mikael Hagberg från stadsmiljöförvaltningen 
Camilla Wallin från stadsmiljöförvaltningen 
Lena Thylén från stadsmiljöförvaltningen §§ 115–146 
Charlotte Blomgren från stadsmiljöförvaltningen 
Anna-Maria Raimer Scander från stadsmiljöförvaltningen 
Alexandra Wattwil från stadsmiljöförvaltningen 
Birgitta Lööf från stadsmiljöförvaltningen § 139 
Henrik Kant från stadsbyggnadsförvaltningen § 139 
Jessika Wassberg från Avenyföreningen § 139 

Stadsmiljönämnden 
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Mats Werner från Fastighetsägarna (Wallenstam) § 139 
David Fridén från Fastighetsägarna (Balder) § 139 
Kent Ekman från exploateringsförvaltningen § 140 
Sabina Norén Ståhl från exploateringsförvaltningen § 140 
Sandra Larsson från stadsmiljöförvaltningen § 140 
Lovisa Berg från stadsmiljöförvaltningen § 140 
Per Carlberg från stadsmiljöförvaltningen § 141 
Anna-Karin Vogel från stadsmiljöförvaltningen § 143 
Helena Kinnander från stadsmiljöförvaltningen § 144 
Linn Ryding från stadsmiljöförvaltningen §§ 145–145, 158 
Gunilla Gombrii från stadsmiljöförvaltningen § 145 
Cecilia Minell från stadsmiljöförvaltningen § 146 
Stefan Granlund från stadsmiljöförvaltningen § 146 
Rasmus Wicander från stadsmiljöförvaltningen § 149 
Suzanne Falk från stadsbyggnadsförvaltningen § 154 
Lisa Nilsson från stadsmiljöförvaltningen §§ 156–157 
Anders Grönberg från stadsmiljöförvaltningen §§ 159–164 

Personalföreträdare 
Rasmus Wicander, SACO 
Susanna Sandcrona, Vision 

Justeringsdag: 2024-10-03 
 

Underskrifter 

Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den 2024-10-04 

Sekreterare 
Daniel Sandberg 

  

 

Ordförande 
Joakim Larsson MP 
  

Justerande 
Toni Orsulic M 
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§ 135 Ärendenummer  
Upprop av ledamöter och ersättare 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar upprop av ledamöter och ersättare till protokollet. 

 

 



Protokoll nr 12 
Sammanträdesdatum: 2024-09-25 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 4 (43) 

§ 136 Ärendenummer  
Val av justerare och justeringsdatum 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden utser Toni Orsulic (M) att tillsammans med ordförande 

Joakim Larsson (MP) justera protokollet. 
 

1. Protokollet justeras den 2024-10-03. 
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§ 137 Ärendenummer  
Godkännande av dagordning för mötet samt anmälan av nya 
övriga yrkanden och frågor från ledamöterna 

Beslut 
Stadsmiljönämnden godkänner dagordningen med följande ändringar: 

Punkt 34 och punkt 35 på dagordningen som båda hanterar frågan om Vasaparken 
hanteras som ett ärende under § 168 i protokollet. 
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§ 138 Ärendenummer SMF-2024-00423 
Anmälan om eventuellt jäv 

Beslut 
Hans TO Nilsson (S) anmäler jäv för ärendet Göteborgs trädgårdsförenings stiftelse – 
ansvarsfrihet för 2023 samt revisor för 2024. 
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§ 139 Ärendenummer SMF-2024-00044 
Stadsmiljöförvaltningen informerar 2024 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar redogörelsen till protokollet. 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens presentation 

Information 
Anders Ramsby, förvaltningsdirektör från stadsmiljöförvaltningen presenterar följande 
redogörelser inför stadsmiljönämnden: 

- Information gällande Avenyn och Götaplatsen.  
Muntlig föredragning av: Birgitta Lööf och Anders Ramsby tillsammans från  
externa besökare: Henrik Kant från stadsbyggnadsförvaltningen, Jessika 
Wassberg från Avenyföreningen, Mats Werner och David Fridén som 
representerar Fastighetsägarna. 
 

- Information om att Hamnbadet prisas dubbelt 
Anders Ramsby berättar om att föreningen Sveriges Stadsbyggare har utsett 
Hamnbadet till årets stadsbyggnadsprojekt 2024. 
 

- Gunilla Åkerström från stadsmiljöförvaltningen informerar om samråd av 
kulturmärkning av egendom Palmhuset och Trädgårdsföreningen enligt 
Haagkonventionen. 
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§ 140 Ärendenummer SMF-2024-01307 
Genomförandebeslut för Delsträckgrupp 1 samt uppföljning 
av inriktningsbeslut gällande Kanalmursprogrammet 
Ajournering 10:02-10:12 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens genomförandebeslut 

Stadsmiljöförvaltningens presentation 

Information 
Muntlig föredragning av Kent Ekman och Sabina Norén Ståhl från 
exploateringsförvaltningen 

Yrkanden 
Kristoffer Filipsson (C) yrkar på att ärendet bordläggs. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett yrkande om bordläggning och ställer yrkandet i 
proposition mot ärendets avgörande idag och finner att ärendet bordläggs. 
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§ 141 Ärendenummer SMF-2024-00050 
Hantering efter genomförandestudie - Askims Stationsväg 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden beslutar, förutsatt att stadsbyggnadsnämnden beslutar enligt 

ovan hemställan, att avsluta genomförandestudien för Askims Stationsväg och 
därmed bokföra nedlagda kostnader som driftkostnad. 
 

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att testa och utvärdera kostnadseffektiva 
åtgärder för att förbättra trafiksituationen på Askims Stationsväg. 
 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2024-06-13 § 121 

Stadsmiljönämnden 2024-05-17 § 100 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Stadsmiljöförvaltningens presentation visad för stadsmiljönämnden 2024-05-17 

Protokollsutdrag stadsmiljönämnden 2024-06-13 § 121 

Tilläggsyrkande från (C, MP, S och V) (protokollsbilaga 1 § 141) 

Information 
Beslutsmening 2 i stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande är bordlagt, beslutsmening 1 
har bifallits i stadsmiljönämnden 2024-06-13 § 121 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) och Leslie Thorén (SD) bifall till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

Kristoffer Filipsson (C), Karin Karlsson (V) och Roshan Yigit (S) yrkar bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och tilläggsyrkandet från (C, MP, S och V) 
enligt protokollsbilaga 1 § 141. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och yrkande om bifall till tilläggsyrkande från 
(C, MP, S och V) och ställer dessa var för sig i proposition bifall mot avslag.  

Först ställer ordföranden stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande i proposition bifall mot 
avslag och finner bifall.  
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Ordföranden ställer sedan tilläggsyrkandet från (C, MP, S och V) i proposition bifall mot 
avslag och finner bifall.  
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§ 142 Ärendenummer SMF-2024-01686 
Yrkande från MP, S, V och C angående resandeutveckling 

Beslut 
1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att enskilt och i samverkan med 

stadsbyggnads- och exploateringsförvaltningen påskynda åtgärder i linje med 
redan fattade beslut samt lägga fram förslag på nya åtgärder som krävs för att 
staden ska uppnå de mål som finns för resandeutvecklingen i miljö- och 
klimatprogrammet och trafikstrategin. Vägledande i arbetet ska vara att 
vägtrafiken totalt sett ska minska bland annat genom ett främjande av de hållbara 
trafikslagen gång, cykel och kollektivtrafik.  
 

2. Stadsmiljönämnden får i uppdrag att utöver långsiktiga åtgärder prioritera 
tillfälliga, kostnadseffektiva och uppskalningsbara åtgärder för att gynna hållbara 
transportslag såsom kollektivtrafik, cykel och gång.  
 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag i samverkan med 
stadsbyggnadsförvaltningen och exploateringsförvaltningen att senast 31 oktober 
föreslå ett tydligt inriktningsbeslut för ovanstående.  

 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2024-06-13 § 134 

Handlingar 
Yrkande från (MP, S, V och C) från 2024-06-13 (protokollsbilaga 1 § 142) 

Yrkande från (M, D, KD och L) från 2024-09-25 (protokollsbilaga 2 § 142) 

Protokollsutdrag 2024-06-13 § 134 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) och Leslie Thorén (SD) yrkar bifall på yrkandet från (M, D, KD och L) 

Kristoffer Filipsson (C), Karin Karlsson (V), Roshan Yigit (S) och Joakim Larsson (MP) 
yrkar bifall på yrkandet från (MP, S, V och C) 

Propositionsordning  
Ordförande ställer yrkandet från (MP, S, V och C) i proposition bifall mot avslag och 
finner att stadsmiljönämnden bifaller yrkandet. 

Omröstning begärs. 
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Omröstning 
Stadsmiljönämnden godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för bifall till yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 1 § 142. 

Nej-röst för avslag till yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 1 § 142. 

Roshan Yigit (S), Karin Karlsson (V), Moa Tennberg (S), Hans TO Nilsson (S), 
Kristoffer Filipsson (C) och Joakim Larsson (MP) röstar Ja. 

Toni Orsulic (M), Love Josefsson (M), Anders Torwald (D), Leslie Thorén (SD) och 
Peter Hedberg (KD) röstar Nej. 

Med sex Ja-röster och fem nej-röster finner ordföranden att stadsmiljönämnden bifaller 
yrkandet från (MP, S, V och C). 

Reservationer 
Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D), Love Josefsson (M) och Peter Hedberg (KD) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till eget yrkande. 
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§ 143 Ärendenummer SMF-2024-01428 
Delårsrapport augusti 2024 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 144 Ärendenummer SMF-2023-07577 
Avvikelser i investeringsprojekt 2024 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden godkänner reviderat genomförandebeslut för Mölndalsvägen, St 
Sigfrids gata-kommungränsen 

2. Stadsmiljönämnden godkänner reviderat genomförandebeslut för Cirkulation 
Syrhålamotet 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Avvikelsesummering augusti 2024 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 
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§ 145 Ärendenummer SMF-2024-00894 
Förstudie avseende att skyndsamt ta fram förslag på nya 
plaskdammar i Göteborg 

Beslut 
Stadsmiljönämnden förklarar uppdraget att ”skyndsamt ta fram förslag på nya 
plaskdammar i Göteborg” för fullgjort. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Förstudie plaskdammar 

Uppdragsdirektiv Förstudie plaskdammar 

Propositionsordning  
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall.  

Protokollsanteckning 
Karin Karlsson (V) anmäler följande protokollsanteckning för (V, MP och S): 

Vi vill tacka förvaltningen för en väldigt intressant rapport. Vi i det rödgröna styret tycker 
att det är sorgligt att Göteborg idag bara har kvar en plaskdamm och en plaskfontän med 
tanke på allt gott den typen av anläggningar för med sig. Plaskdammar förgyller varma 
sommardagar och hjälper små barn att tidigt få viktig vattenvana. Vi vill även lyfta det 
föredömliga arbete som förvaltningen har gjort med att prioritera var eventuella nya 
plaskdammar bör etableras och att ta fram vilka lärdomar man kan dra av andra städer. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 146 Ärendenummer SMF-2024-01198 
Förändrade förutsättningar för genomförande av uppdrag 
gällande investering för att markera Slottsskogens 150-
årsjubileum 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden beslutar att avbryta åtgärden ”Slottsskogen 150 år 

(utkikstorn)”.  
 

2. Förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag till investering på ett belopp om 
max 2 mnkr inklusive eventuella upparbetade förgäveskostnader för att markera 
slottsskogens 150-årsjubileum. Investeringen ska kunna vara på plats så snart 
som möjligt, dock senast årsskiftet 2025/2026.  
 

3. Investeringen ska ha hög genomförbarhet och minimalt utredningsbehov, 
uppfylla stadens tillgänglighetskrav, ligga inom förvaltningens egen rådighet 
samt helt eller delvis rikta sig mot barn.  
 

4. Nämnden ska löpande hållas informerade om hur arbetet fortskrider.  
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Stadsmiljöförvaltningens presentation 

Yrkande från (M, D, KD och L) (protokollsbilaga 1 § 146) 

Yrkande från (MP, S och V) (protokollsbilaga 2 § 146) 

Information 
Muntlig föredragning av Linn Ryding från stadsmiljöförvaltningen 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V), Kristoffer Filipsson (C) och Roshan Yigit (S) yrkar bifall på yrkandet 
från (MP, S och V) enligt protokollsbilaga 2 § 146. 

Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D) och Peter Hedberg (KD) yrkar bifall på yrkandet 
från (M, D, KD och L)  

Leslie Thorén (SD) meddelar att han avstår från att delta i beslutet. 
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Propositionsordning  
Ordförandena finner att det finns flera förslag till beslut och ställer inkomna yrkanden i 
proposition mot varandra. 

Ordföranden ställer först yrkandet från (MP, S och V) i proposition bifall mot avslag och 
finner bifall. 

Ordföranden ställer därefter yrkandet från (M, D, KD och L) i proposition bifall mot 
avslag och finner avslag. 

Omröstning begärs. 

Omröstning 
Stadsmiljönämnden godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för bifall till yrkandet från (MP, S och V) enligt protokollsbilaga 2 § 146. 

Nej-röst för avslag till yrkandet från (MP, S och V) enligt protokollsbilaga 2 § 146. 

Roshan Yigit (S), Karin Karlsson (V), Moa Tennberg (S), Hans TO Nilsson (S), 
Kristoffer Filipsson (C) och Joakim Larsson (MP) röstar Ja. 

Toni Orsulic (M), Love Josefsson (M), Anders Torwald (D) och Peter Hedberg (KD) 
röstar Nej. 

Leslie Thorén avstår. 

Med sex ja-röster, fyra nej-röster och en avstår finner ordföranden att stadsmiljönämnden 
bifaller yrkandet från (MP, S, och V). 

Reservationer 
Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D), Love Josefsson (M) och Peter Hedberg (KD) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till eget yrkande.  
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§ 147 Ärendenummer SMF-2023-02307 
Svar på återremiss från kommunfullmäktige gällande översyn 
av markupplåtelsetaxa 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att ärendet återremitteras till stadsmiljöförvaltningen med 
syftet att redovisa en jämförelse mellan det ursprungliga förslaget och det reviderade 
förslaget. 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

1. Protokollsutdrag KF 2020-12-10 § 16 och handling 2020 nr 252 
2. Protokollsutdrag KF 2021-03-25 § 17 och handling 2021 nr 35 
3. Protokollsutdrag KF 2024-02-29 § 73 och handling 2024 nr 26 
4. Medskick dialog Citysamverkan 
5. Information om beräkningar, resonemang och jämförelse med tidigare taxa 
6. Beräkningsgrund markupplåtelsetaxa 
7. Beräkningsgrund – zonindelning 

Yrkanden 
Kristoffer Filipsson (C) yrkar på att ärendet återremitteras till stadsmiljöförvaltningen 
med syftet att redovisa en jämförelse mellan det ursprungliga förslaget och det reviderade 
förslaget. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns ett yrkande om återremiss och ställer yrkandet i 
proposition bifall mot avslag och finner att stadsmiljönämnden bifaller yrkandet om 
återremiss. 
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§ 148 Ärendenummer SMF-2024-01506 
Svar på remiss från Kommunfullmäktige - Motion av 
AnnaSara Perslow (C) och Emmyly Bönfors (C) om stärkt 
arbete mot invasiva arter 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 149 Ärendenummer SMF-2024-01475 
Svar på remiss från exploateringsnämnden avseende förslag 
till Göteborgs Stads plan mot hemlöshet 2025-2026 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 150 Ärendenummer SMF-2024-01852 
Svar på remiss från Justitiedepartementet - Betänkandet 
Allmänna sammankomster och Sveriges säkerhet (SOU 
2024:52) 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 151 Ärendenummer SMF-2024-00158 
Göteborgs trädgårdsförenings stiftelse - ansvarsfrihet för 
2023 samt revisor för 2024 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden godkänner förvaltningens förslag att bevilja styrelsen för 

Göteborgs Trädgårdsförenings Stiftelse ansvarsfrihet. 
 

2. Stadsmiljönämnden återremitterar den andra beslutssatsen i 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande rörande godkännande av revisor för 
Trädgårdsföreningens stiftelse. 
 

Handlingar 
1. Förvaltningsberättelse och årsredovisning 

2. Revisionsberättelse 

3. Stadgar Göteborgs Trädgårdsförenings stiftelse 

Information 
Inför beredning av ärendet har ny information kommit stadsmiljönämnden tillkänna om 
att utsedd revisor meddelat Trädgårdsföreningens stiftelse att denne avslutat sitt uppdrag. 

Yrkanden 
Ordföranden yrkar på bifall till första beslutssatsen i stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

Ordföranden yrkar därefter på återremiss av den andra beslutssatsen i 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med hänvisning till ny information om att 
omnämnd revisor avslutat sitt uppdrag. 

Propositionsordning  
Ordföranden ställer först den första beslutssatsen i stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande i proposition bifall mot avslag och finner bifall. 

Ordföranden ställer sedan sitt eget yrkande om återremiss av den andra beslutssatsen i 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande i proposition och finner att stadsmiljönämnden 
återremitterar ärendet till stadsmiljöförvaltningen. 

Jäv 
Hans TO. Nilsson anmäler jäv för ärendet och lämnar sammanträdet under tiden som 
ärendet bereds. 
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Protokollsanteckning 
Leslie Thorén inkommer med följande protokollsanteckning från (SD): 

Göteborgs Trädgårdsförenings Stiftelse har inte uppdaterat stadgarna i enlighet 
med Göteborgs Stads organisationsförändring som trädde i kraft 2023-01-01. 
 
Sverigedemokraterna påpekar att stadgarna bör snarast justeras till att hänvisa till 
Stadsmiljönämnden i stället för till den avvecklade Park- och naturnämnden. 
 
Stiftelsen ändrade stadgarna utan kostnad år 2005 likt ovanstående från Göteborgs 
Fritidsnämnd till Park- och naturförvaltningen. 
 
Länsstyrelsen Västra Götalands Län meddelar att en identisk stadgeändring sker 
kostnadsfritt. 

Protokollsutdrag skickas till 
Styrelsen för Trädgårdsföreningens stiftelse 
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§ 152 Ärendenummer SMF-2024-00105 
Göteborgs Stads lokalförsörjningsplan för 2024 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 153 Ärendenummer SMF-2024-01641 
Beslut inför investering för lokalanpassning av Traktören, 
Köpmansgatan 20 
 

Ärendet justeras omedelbart i separat protokoll. 
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§ 154 Ärendenummer SMF-2024-00161 
Fördelning av centrala medel för enkelt avhjälpta hinder 
(EAH) 2024 

Beslut 
Stadsmiljönämnden godkänner förslag till fördelning av medel för enkelt avhjälpta hinder 
(EAH) 2024. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

1. Stadsbyggnadsförvaltningen Äskande kommuncentrala medel för EAH 
2. Utbildningsförvaltningen Äskande kommuncentrala medel för EAH 
3. Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen Äskande kommuncentrala medel för 

EAH 
4. Demokrati och Medborgarservice Äskande kommuncentrala medel för EAH 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 
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§ 155 Ärendenummer SMF-2024-01712 
Överföring av trafiksäkerhetsplanen till 
stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Stadsmiljönämnden hemställer till stadsbyggnadsnämnden att överta ansvaret för 
Trafiknämndens plan för trafiksäkerhet 2023–2024. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Trafiknämndens plan för trafiksäkerhet 2023–2024 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsbyggnadsförvaltningen 
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§ 156 Ärendenummer SMF-2024-01450 
Göteborgs Stads inspel till Västtrafiks trafikplan 2026 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden tillstyrker stadsmiljöförvaltningens förslag till inspel till 

Västtrafiks trafikplan 2026. 
2. Stadsmiljönämnden översänder stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande till 

Västtrafik som stadsmiljönämndens eget yttrande. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

1. Stadsmiljöförvaltningens förslag till inspel till Västtrafiks trafikplan 2026 
2. Samverkansformer kring kollektivtrafik i Västra Götaland 
3. Frågor att besvara inför dialogmötet kring trafikplan 2026 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Västtrafik 
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§ 157 Ärendenummer SMF-2023-07393 
Inriktningsbeslut avseende utveckling av Kvibergs stadspark 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antar inriktningsbeslut för åtgärden ”Utveckling Kvibergs park” inför 
start av gestaltning. 
 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 
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§ 158 Ärendenummer SMF-2024-01930 
Inriktningsbeslut Upprustning och utveckling av 9 stycken 
områdeslekplatser 2024–2026 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antar inriktningsbeslut för åtgärden ”Upprustning och utveckling av 
9 st områdeslekplatser 2024–2026” inför start av gestaltning. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall. 
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§ 159 Ärendenummer SMF-2023-01183 
Inriktningsbeslut avseende stadsmiljöåtgärder vid Harry 
Hjörnes Plats 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antar reviderat inriktningsbeslut för ”Stadsmiljöåtgärder 

Harry Hjörnes Plats” enligt alternativ 2 i stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 

2. Stadsmiljönämnden förklarar uppdraget till stadsmiljöförvaltningen att ta fram ett 
förslag på hur Harry Hjörnes Plats kan rustas upp som fullgjort. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Protokollsutdrag stadsmiljönämnden 2023-02-24 § 54 

Protokollsutdrag stadsmiljönämnden 2023-04-28 § 103 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Joakim Larsson (MP), Kristoffer Filipsson (C), Peter Hedberg (KD), 
Leslie Thorén (SD), Karin Karlsson (V), Roshan Yigit (S) och Anders Torwald (D) yrkar 
bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande  

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns yrkanden om bifall till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande och finner att stadsmiljönämnden bifaller stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
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§ 160 Ärendenummer SMF-2024-01829 
Göteborgsförslag 13013 - Utsmycka gatorna i Göteborg med 
Ramadan dekorationer 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att Göteborgsförslag 13013 inte genomförs. 

 

Handling 
Göteborgsförslag 13013 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) och Karin Karlsson (V) yrkar på att stadsmiljönämnden avslår 
Göteborgsförslag 13013. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om avslag 
och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13013. 

Protokollsanteckning 
Karin Karlsson (V) anmäler följande protokollsanteckning för (V, MP och S): 

Vi håller med motionären om att ramadanbelysning skulle vara ett trevligt inslag i staden, 
men vi ser inte att förslaget som sådant går att bifalla. Göteborgs stad uppmärksammar 
idag många olika högtider, inklusive Ramadan och Eid al-Fitr. Det är bra, vi ska vara 
stolta över den mångfald som finns bland våra göteborgare. 

Men när det gäller att ha speciell belysning för enskilda högtider som man ska plocka upp 
och ner anser vi att det istället är bättre med permanent belysning som man vid behov kan 
justera (genom att t.ex. ändra färg) för att markera speciella högtider eller dagar. 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 161 Ärendenummer SMF-2024-01351 
Göteborgsförslag 12932 - avseende bryggan vid Röda sten 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att Göteborgsförslag 12932 inte genomförs. 

 

Handling 
Göteborgsförslag 12932 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D) och Joakim Larsson (MP) yrkar på att 
stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12932. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om avslag 
och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12932. 

Protokollsanteckning 
Joakim Larsson (MP) anmäler följande protokollsanteckning från (MP, S och V): 

Arbetet vid Röda Sten har tyvärr försenats, men problemen ser nu ut att lösa sig. 
Nämndens avslag är formellt utifrån att det är ett pågående arbete och inte för att vi är 
emot att det färdigställs.  

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 162 Ärendenummer SMF-2024-01532 
Göteborgsförslag 12922 - Utegym i Torslanda 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att Göteborgsförslag 12922 inte genomförs. 
 

Handling 
Göteborgsförslag 12922 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) och Joakim Larsson (MP) yrkar på att stadsmiljönämnden avslår 
Göteborgsförslag 12922. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om avslag 
och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12922. 

Protokollsanteckning 
Joakim Larsson (MP) anmäler följande protokollsanteckning från (MP, S och V): 

Vi rödgröna vill gärna bygga fler utegym i Göteborg då de bidrar till en 
förbättrad folkhälsa och är ett uppskattat inslag i staden. 

Stadsmiljönämnden har fått ett uppdrag från kommunfullmäktige att planera 
för byggnation av fler utegym. Ytterligare utegym i Torslanda behöver bedömas i relation 
till övriga behov.  

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 163 Ärendenummer SMF-2024-01903
Göteborgsförslag 13065 - Fria resor med Älvsnabben mellan 
Klippan och Eriksberg 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att Göteborgsförslag 13065 inte genomförs. 

Handling 
Göteborgsförslag 13065 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Joakim Larsson (MP) och Anders Torwald (D) yrkar på att 
stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13065. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om avslag 
och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12922. 

Protokollsanteckning 
Joakim Larsson (MP) anmäler följande protokollsanteckning från (MP, S och V): 

Skälet till att det finns avgiftsfria färjor från Stenpiren är att det där länge planerats för en 
fast överfart i form av en bro. Eftersom att bron blivit försenad på grund av förhållanden 
utanför stadens kontroll har vi prioriterat att införa avgiftsfria resor med kollektivtrafik på 
sträckan. Det är andra förhållanden än de som gäller mellan Klippan och Eriksberg.  

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 164 Ärendenummer SMF-2024-01625 
Göteborgsförslag 12950 - Öka biodiversiteten i staden 

Beslut 
Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att bereda 
Göteborgsförslag 12950 – Öka biodiversiteten i staden. 
 

Handling 
Göteborgsförslag 12950 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Karin Karlsson (V) och Joakim Larsson (MP) yrkar på att uppdra åt 
stadsmiljöförvaltningen att bereda Göteborgsförslag 12950. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om att 
stadsmiljöförvaltningen ska bereda Göteborgsförslag 12950 och finner bifall till yrkandet.  

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 165 Ärendenummer SMF-2024-01626 
Göteborgsförslag 12954 - Löpslinga vid Aröds utegym 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att Göteborgsförslag 12954 inte genomförs. 
 

Handling 
Göteborgsförslag 12954 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Joakim Larsson (MP och Anders Torwald (D) yrkar på att 
stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12954. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om avslag 
och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 12954. 

Protokollsanteckning 
Joakim Larsson (MP) anmäler följande protokollsanteckning från (MP, S och V): 

Vi ser inte de ekonomiska förutsättningarna för att prioritera genomförandet av 
Göteborgsförslaget.  

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 
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§ 166 Ärendenummer SMF-2024-01295 
Delegationsbeslut anmälda till stadsmiljönämnden 2024-09-
25 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

 

Handlingar 
Anmälan av delegationsbeslut Väghållarbeslut 

Anmälan av delegationsbeslut Upplåtelse av offentlig plats maj-augusti 

Anmälan av delegationsbeslut Tillfälliga lokala trafikföreskrifter 

Anmälan av delegationsbeslut till stadsmiljönämnden 2024-09-25 Serviceresor maj 2024 

Anmälan av delegationsbeslut till stadsmiljönämnden 2024-09-25 Serviceresor juni 2024 

Anmälan av delegationsbeslut till stadsmiljönämnden 2024-09-25 Serviceresor juli 2024 

Anmälan av delegationsbeslut Redogörelse starttillstånd spår 

Anmälan av delegationsbeslut parkering maj 2024 

Anmälan av delegationsbeslut parkering juni 2024 

Anmälan av delegationsbeslut parkering juli 2024 

Anmälan av delegationsbeslut Långa Tunga Breda maj 

Anmälan av delegationsbeslut Långa Tunga Breda juni 

Anmälan av delegationsbeslut Långa Tunga Breda juli 

Anmälan av delegationsbeslut Lokala trafikföreskrifter 

Anmälan av delegationsbeslut Förordnande av parkeringsvakter 

Anmälan av delegationsbeslut Färdtjänsttillstånd maj 2024 

Anmälan av delegationsbeslut Färdtjänsttillstånd juni 2024 

Anmälan av delegationsbeslut Färdtjänsttillstånd juli 2024 

Delegationsbeslut från diariet anmälda till stadsmiljönämnden 2024-09-25 

Anmälan av delegationsbeslut Boendeparkering 

Anmälan av delegationsbeslut om ersättning i skadeärenden 
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Anmälan av delegationsbeslut Redogörelse starttillstånd gata 

Nyanställda juni-augusti 2024 

Avvikelsesummering augusti 2024 stadsmiljö och reinvestering 
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§ 167 Ärendenummer SMF-2024-01872 
Inkomna skrivelser till stadsmiljönämnden 2024-09-25 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar inkomna skrivelser till protokollet. 

 

Handlingar 
Skrivelse till styrelsen för Delsjöns Koloniförening 

Hemställan om senareläggning av förändringar för vinterverksamheten: Ärende 184618 
DF Respons 

Hemstäsllan om senareläggning av förändringar för vinterverksamheten: 
Tjänsteanteckning avseende telefonsamtal med Fastighetsägarna 2024-06-20 

Hemställan om senareläggning av förändringar för vinterverksamheten: Hemställan till 
fastighetsägarna 

Fackling samverkansgrupp FSG protokoll 2024-06-07 

Protokoll färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor 2024-06-03 

Deluppföljning av Göteborgs Stads handlingsplan Åldersvänliga Göteborg 

Svar på fråga från Kristoffer Filipsson gällande säkra skolvägar 

Svar på frågor från Kristoffer Filipsson avseende Genomförandebeslut Delsträcksgrupp 1 

Svar på fråga från Kristoffer Filipsson avseende parkeringsuppdrag 

Bifallen motion från ungdomsfullmäktiges stormöte 11 september 2024 – Motion av Jens 
Wahlqvist angående förbättringar för Göteborg 

Svar på frågor från Anders Torwald höstförberedelser gatubrunnar 
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§ 168 Ärendenummer SMF-2024-02089 
Yrkanden angående demonstrationerna på Vasaparken 

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår inkomna yrkanden avseende demonstrationerna på Vasaparken 
med hänvisning till protokollsbilaga 3 § 168. 
 

Handlingar 
Yrkande från Centerpartiet (protokollsbilaga 1 § 168) 

Yrkande från (M, D, KD och L) (protokollsbilaga 2 § 168) 

Yttrande från (MP, S och V) (protokollsbilaga 3 § 168) 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D), och Peter Hedberg (KD) yrkar bifall till yrkandet 
från (M, D, KD och L) enligt protokollsbilaga 2 § 168. 

Kristoffer Filipsson (C) yrkar bifall till yrkandet från Centerpartiet enligt protokollsbilaga 
1 § 168. 

Roshan Yigit (S) och Karin Karlsson (V) yrkar avslag på både yrkandet från (M, D, KD 
och L) och yrkandet från Centerpartiet med hänvisning till eget yttrande (protokollsbilaga 
3 § 168). 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut, yrkande om bifall till yrkandet från 
(M, D, KD och L) enligt protokollsbilaga 2 § 168, yrkande om bifall till yrkandet från 
Centerpartiet enligt protokollsbilaga 1 § 168 och yrkande om avslag på bägge yrkandena 
med hänvisning till yttrande från (MP, S och V) enligt protokollsbilaga 3 § 168. 

Ordföranden ställer först de två yrkandena i proposition mot varandra om vilket av 
yrkandena som stadsmiljönämnden föredrar. Ordföranden finner att yrkandet från (M, D 
KD och L) är det som stadsmiljönämnden föredrar 

Omröstning begärs. 

Omröstning 
Stadsmiljönämnden godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för bifall till yrkandet från (M, D, KD och L) enligt protokollsbilaga 2 § 168. 

Nej-röst för bifall till yrkandet från Centerpartiet enligt protokollsbilaga 1 § 168. 
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Toni Orsulic (M), Love Josefsson (M), Anders Torwald (D), Leslie Thorén (SD) och 
Peter Hedberg (KD) röstar Ja. 

Kristoffer Filipsson (C) röstar Nej. 

Roshan Yigit (S), Karin Karlsson (V), Moa Tennberg (S), Hans TO Nilsson (S) och 
Joakim Larsson (S) avstår från att delta i omröstningen. 

Med fem ja-röster, en nej-röst och fem som avstår finner ordföranden att 
stadsmiljönämnden föredrar yrkandet från (M, D, KD och L). 

Propositionsordning fortsättning 
Ordföranden ställer sedan yrkandet om att avslå yrkandet från (M, D, KD och L) i 
proposition mot bifall och finner att stadsmiljönämnden avslår yrkandet från (M, D, KD 
och L). 

Omröstning begärs. 

Omröstning 
Stadsmiljönämnden godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för avslag till yrkandet från (M, D, KD och L) enligt protokollsbilaga 2 § 168. 

Nej-röst för bifall till yrkandet från (M, D, KD och L). 

Roshan Yigit (S), Karin Karlsson (V), Moa Tennberg (S), Hans TO Nilsson (S) och 
Joakim Larsson (MP) röstar Ja. 

Toni Orsulic (M), Love Josefsson (M), Anders Torwald (D), Leslie Thorén (SD) och 
Peter Hedberg (KD) röstar Nej. 

Kristoffer Filipsson (C) avstår från att delta i omröstningen. 

Med fem ja-röster, fem nej-röster och en som avstår använder ordföranden sin utslagsröst 
och finner att stadsmiljönämnden avslår yrkandet från (M, D, KD och L) med hänvisning 
till yttrandet från (MP, S och V) enligt protokollsbilaga 3 § 168. 

Protokollsanteckning 
Karl Vilén (L) som deltar vid beredningen av ärendet som icke tjänstgörande ersättare 
anmäler till protokollet att om han hade haft rätt att delta i omröstningen hade han röstat 
till förmån för yrkandet från (M, D, KD och L). 

Reservationer 
Toni Orsulic (M), Anders Torwald (D), Love Josefsson (M) och Peter Hedberg (KD) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till eget yrkande. 

Leslie Thorén (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 169 Ärendenummer SMF-2024-02130 
Yrkande från Centerpartiet angående att göra Grönsakstorget 
till ett året-runt-torg 

Beslut 
Stadsmiljönämnden beslutar att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. 

 

Yrkanden 
Kristoffer Filipsson (C) yrkar bifall till yrkande från Centerpartiet enligt protokollsbilaga 
1 § 169. 

Toni Orsulic (M) yrkar på att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, yrkande om bifall och yrkande om 
bordläggning.  

Ordföranden ställer först ärendets avgörande idag i proposition mot yrkandet om bifall 
och finner att stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 
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Tilläggsyrkande angående hantering efter 
genomförandestudie – Askims Stationsväg 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att testa och utvärdera kostnadseffektiva 
åtgärder för att förbättra trafiksituationen på Askims Stationsväg. 

Yrkandet 
Askims Stationsväg är en länk mellan 158 Säreleden, Askim och Sisjön. 
Trafiksituationen är problematisk då gatan används som genomfartstrafik för stora 
trafikmängder samtidigt som att gatans utformning kan liknas vid en lokalgata. 

Vi anser att förvaltningen gjort en väl avvägd bedömning när den föreslagit att inte gå 
vidare med en ny genomfartsväg genom tunnel/tråg. Kostnaderna på 270 miljoner kronor 
samt negativa konsekvenser för natur och klimat i kombination med höga inducerade 
trafikmängder är svåra att motivera. Samtidigt är dagens situation på Askims Stationsväg 
alltjämt mycket bristfällig och de boende har efterfrågat en rimligare trafiksituation sedan 
70-talet. Gatan saknar en tillfredställande utformning för oskyddade trafikanter och 
situationen utgör begränsning för barn och ungas livsmiljö och deras möjligheter att 
kunna röra sig fritt i sitt bostadsområde. Därför föreslår vi att Stadsmiljöförvaltningen får 
i uppdrag att testa och utvärdera kostnadseffektiva åtgärder för att förbättra 
trafiksituationen på Askims Stationsväg. Exempelvis skulle enkelriktning eller fysisk 
begränsning av genomfartstrafik/mobilitetsfilter kunna vara intressanta möjligheter för att 
tillskapa mer utrymme för oskyddade trafikanter och rimligare boendemiljö för barn och 
unga. 

Redan idag är genomfartstrafik förbjuden på Askims Stationsväg stora delar av dygnet, 
något som inte efterlevs enligt förvaltningen. I den trafikanalys som gjordes inom ramen 
för projektets genomförandestudie analyserades konsekvenserna av att fysiskt stänga av 
genomfartstrafiken som en möjlig lösning för en förbättrad trafiksituation. Slutsatsen av 
analysen var att trafikmängderna skulle minska radikalt på Askims Stationsväg med 
omfördelning av trafik på Västerleden. Analysen visade dock på en viss risk att trafik kan 
flytta till andra gator där det liksom Askims Stationsväg heller inte är lämpligt med 
genomfartstrafik, varför testet eventuellt kan behöva kombineras med åtgärder på andra 
lokalgator såsom exempelvis Trollåsvägen samt att nyttor respektive kostnader/förluster 
analyserar sammanvägt. Trafikanalysen i genomförandestudien utgick från Trafikverkets 
basprognos Hög 2040 och inte stadens framtida vägtrafikmål, varför en testning och 
utvärdering i verkligheten bör vara intressant som komplement till Trafikverket 
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basprognos.1 Även enkelriktning har testats på en grov nivå i genomförandestudien med 
liknande slutsatser. 

Vidare föreslår vi att ge förvaltningen möjligheten att kunna föreslå permanenta åtgärder 
efter genomfört test. Därmed skulle testet kunna föranleda en investering, exempelvis i 
utökade ytor för oskyddade trafikanter, om än betydligt mindre än de 270 miljoner som 
en ny genomfartsväg hade kostat. Utöver att förbättra dagens trafiksituation på kort sikt är 
syftet med testning och utvärdering även att skapa underlag för stadsbyggnadsnämndens 
framtida utredning.  I utvärderingen av testet är det viktigt att de boendes åsikter ges stor 
vikt. 

 
1 Erfarenheten av att fysiskt begränsa genomfartstrafik i verkligheten är att trafikmängden totalt 
sett brukar minska på grund av reducerad efterfrågan (reduced demand), vilket innebär att ett 
rimligt antagande är att delar av genomfartstrafiken förflyttas och delar försvinner. 
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Yrkande angående åtgärder med anledning av 
rapporten om trafik- och resandeutveckling 
2023    

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att enskilt och i samverkan med 

stadsbyggnads- och exploateringsförvaltningen påskynda åtgärder i linje med 

redan fattade beslut samt lägga fram förslag på nya åtgärder som krävs för att 

staden ska uppnå de mål som finns för resandeutvecklingen i miljö- och 

klimatprogrammet och trafikstrategin. Vägledande i arbetet ska vara att 

vägtrafiken totalt sett ska minska bland annat genom ett främjande av de hållbara 

trafikslagen gång, cykel och kollektivtrafik. 

2. Stadsmiljönämnden får i uppdrag att utöver långsiktiga åtgärder prioritera 

tillfälliga, kostnadseffektiva och uppskalningsbara åtgärder för att gynna hållbara 

transportslag såsom kollektivtrafik, cykel och gång.  

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag i samverkan med 

stadsbyggnadsförvaltningen och exploateringsförvaltningen att senast 31 oktober 

föreslå ett tydligt inriktningsbeslut för ovanstående. 

Yrkandet 
I kommunfullmäktiges budget för 2023 och 2024 finns ett tjugotal uppdrag som syftar till 

att ställa om trafiken i Göteborg till hållbara transporter där kollektivtrafik, cykel och 

gång ska prioriteras före andra färdmedel. Även förra mandatperioden fanns flertalet 

uppdrag med det syftet. Göteborgs stad har i bred politisk enighet fastställt mål om att 

öka andelen resor med hållbara färdmedel och minska andelen resor med bil. Trots detta 

visar den senaste rapporten om trafik- och resandeutvecklingen att utvecklingen går för 

långsamt för kollektivtrafik och gång samt åt fel håll för bil och cykel. 

Trenden för resandeutvecklingen inom kollektivtrafiken är positiv och börjar närma sig 

nivåerna innan pandemin, även om det behövs en högre takt för att uppnå målen. 

Utvecklingen för antalet resor som görs till fots är också positiv men även här behöver 

takten öka. Utvecklingen för cykelresor går alldeles för långsamt och under det senaste 

året har cyklingen tydligt minskat. Inte heller utvecklingen för bilresor går åt rätt håll 

utifrån beslutade mål i trafikstrategin. När fler flyttar till Göteborg och fler företag 

etablerar sig i staden ställs krav på mer plats för bostäder och verksamheter, för att få 

plats med dessa behov och för att få till en fungerande trafik är det av yttersta vikt att 

transporter med bil minskar till förmån för mer utrymmeseffektiva och hållbara 

transportalternativ såsom kollektivtrafik, cykel och gång. Det är också väsentligt för att 

skapa en attraktiv livsmiljö för göteborgarna och besökarna. Nyckeln är att kombinera 

ökad transporteffektivitet med en attraktiv, säker och hälsosam stadsmiljö som främjar 
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mångfunktionella gator, klimatanpassning, biologisk mångfald, ny teknik och innovation 

samt mångfald av kultur-, nöjes- och näringsliv. 

Kollektivtrafiken behöver byggas ut till fler områden, kapaciteten och pålitligheten öka 

och restider kortas även då det minskar framkomligheten för biltrafiken som till skillnad 

från kollektivtrafiken uppfyller restidsmålen med stor marginal. Kommande 

kollektivtrafiksatsningar ska vara inriktade på att förbättra för resenärer som reser inom 

Göteborgs stad. En viktig del i detta är att prioritera kollektivtrafiken framför biltrafiken 

genom att peka ut fler tydliga kollektivtrafikstråk och hitta finansiering och 

genomförandekraft till den kollektivtrafik som planeras inom ramen för Målbild koll 

2035. 

Det finns en stor potential i att fler människor kan cykla i sin vardag. Västra 

Götalandsregionens cykelpotentialstudie från 2018 visar att en stor del av göteborgarna 

kan ta sig till och från sitt arbete på kort tid med cykel och med elcykel är potentialen 

ännu högre. Givetvis kan inte alla cykla till och från sitt jobb men studien visar att det 

finns en stor möjlighet att få fler att cykla. Därför behöver fler åtgärder vidtas för att öka 

cyklandet.  

Det är tydligt att det finns en bred folklig förankring att genomföra konkreta 

klimatåtgärder och skapa mer attraktiva stadsmiljöer för människor. Detta visade sig 

exempelvis när Göteborgs Stad utvärderade sommargatorna 2022 då 72 procent av de 

boende, 81 procent av besökarna och 71 procent av de verksamma i området ansåg att 

sommargågatan medför något positivt för gatan.  

För att komma till rätta med resandeutvecklingen behöver Stadsbyggnadsnämnden, 

Exploateringsnämnden och Stadsmiljönämnden ta krafttag för att nå de mål Göteborgs 

Stad har i miljö- och klimatprogrammet och trafikstrategin. Rapporten om trafik- och 

resandeutvecklingen ger två huvudsakliga rekommendationer: ”Arbeta för att minska 

biltrafiken” samt ”lyft arbetet med attraktiva och trygga stadsmiljöer”. Rapporten om 

trafik- och resandeutvecklingen är ett viktigt underlag i arbetet framåt.  

Åtgärder för att ställa om till ett mer hållbart resande går hand i hand med att skapa mer 

attraktiva stads- och livsmiljöer för göteborgarna. Det behöver göras både genom 

långsiktiga åtgärder i stadsplaneringen och genom snabbare konkreta åtgärder. En del 

åtgärder som behöver genomföras kommer innebära att det blir relativt mer attraktivt att 

välja hållbara trafikslag, i förhållande till bil.  

Av resandeundersökningen framgår att det ”i dagsläget behövs ett modigare ledarskap 

som vågar hantera de målkonflikter som uppstår. Det gäller politiken såväl som samtliga 

led i förvaltningarna.” Det främsta syftet med detta beslut (och motsvarande beslut i 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden) är skapa just en tydligare och 

stabilare inriktning för hållbart resande samt stort mandat och höga förväntningar på 

förvaltningarna att tillsammans genomföra det som krävs för att nå stadens trafik- och 

miljömål.  

För att lyckas kommer det vara väsentligt att åtgärderna görs i ett samlat strategiskt grepp 

och med utgångspunkt för de städer som faktiskt lyckats med en snabb trafikomställning. 

Fokus behöver ligga på hur man kan skapa förändring som får en acceptans bland 

göteborgarna, samverkan med relevanta aktörer samt innovation som utgår från den 

samlade forskning och beprövad erfarenhet som finns inom trafikomvandling, exempelvis 

Designguide för Smarta gator och Global Street Design Guide. Vilket vägval Göteborg 

bör göra ska förvaltningarna föreslå i ett gemensamt inriktningsbeslut senast 31 oktober. 
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Stadsmiljöförvaltningen får även i uppdrag att, utöver ovan förvaltningsgemensamma 

uppdrag, prioritera tillfälliga, kostnadseffektiva och uppskalningsbara åtgärder för att 

gynna hållbara transportslag såsom kollektivtrafik, cykel och gång. I grunden handlar det 

om att arbeta med taktisk urbanism genom tillfälliga omprioriteringar av gaturummet för 

att stärka hållbart resande, vistelse och stadsmiljökvalitéer. Syftet med detta arbete ska 

vara att testning och utvärdering både ska leda till temporära förändringar och som 

underlag till permanenta förändringar i samband med större underhåll eller investering, 

exempelvis genom flexibla och smarta gatu- och stadsmiljöplaner. Då kommer det på sikt 

att krävas att stadens insatser går ifrån enskilda åtgärder på enstaka gator till att på 

systemnivå omvandla gatunätet i Göteborgs stadsstruktur 

Fokus ska läggas på framdrift genom testning och utvärdering framför utredningar och 

rapporter. Arbetet bör tydligt utgå från innovation och lärdomarna av förvaltningens 

tidigare arbete med taktisk urbanism såsom Pilotområde Cykel, 

sommargågatorna/sommartorgen och Framtidsgatan.  Utgångspunkt ska vara relevant 

forskning och omvärldsanalys av städer som lyckats med en snabb trafikomställning samt 

Designguide för Smarta gator och Global Street Design Guide. 

 



                                                                                                                 
 
 
 
Yrkande från (M) (D) (KD) och (L)                                                                                             2024-09-25 
 
Yrkande angående åtgärder med anledning av rapporten om trafik- och resandeutveckling 2023, 
från MP, S, V och C. 
 
Dnr SMF-2024-01686 
 
Vi ser också att trafik- och resandeutvecklingen inte upp når de mål som är uppsatta, men finner att 
det behövs en större över syn av helheten på detta område, vilket bland annat innebär en översyn 
och ombearbetning av stadens miljö- och klimatprogrammet och trafikstrategi. Utan att en sådan 
översyn och ombearbetning ser vi inte att frågan kan komma framåt på ett positivt sätt, för stadens 
invånare. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vi föreslår att stadsmiljönämnden beslutar: 
 
Att avslå yrkande från MP, S, V och C. 
 



                                                                                                                 
 
 
 
Yrkande från (M) (D) (KD) och (L)                                                                                             2024-09-25 
 
Förändrade förutsättningar för genomförande av uppdrag gällande investering för att markera 
Slottsskogens 150-årsjubileum 
 
Dnr SMF-2024-01198 
 
Precis som vi påtalade, i samband med att S, V, MP och C valde att driva igenom detta beslut innan 
sommaren är detta objekt inte tillgänglighets anpassat och finansieringen både när det gällde 
investeringen samt drift och underhåll, inte var helt realistiska.  
Att i detta läge välja att återigen, i all hast, ta fram något ytterligare förslag på vad man kan göra för 
att markera Slottsskogens 150års jubileum, finner vi inte lämpligt. Utan endast ett konstigt behov av 
vilja spendera skattebetalarnas pengar, på något jippo. Vi ser hellre att satsningar görs på att 
upprusta och underhålla den fantastiska miljö slottsskogen är idag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vi föreslår att stadsmiljönämnden beslutar: 
 
Att bifalla att sats ett (1) i förvaltningens förslag. 
 
Att avslå att sats två (2) i förvaltningens förslag. 



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående – Förändrade förutsättningar för 
genomförande av uppdrag gällande investering för 
att markera Slottsskogens 150-årsjubileum 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljönämnden beslutar att avbryta åtgärden ”Slottsskogen 150 år (utkikstorn)”. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag till investering på ett belopp om max 2 mnkr 

inklusive eventuella upparbetade förgäveskostnader för att markera slottsskogens 150-årsjubileum. 

Investeringen ska kunna vara på plats så snart som möjligt, dock senast årsskiftet 2025/2026. 

3. Investeringen ska ha hög genomförbarhet och minimalt utredningsbehov, uppfylla stadens 

tillgänglighetskrav, ligga inom förvaltningens egen rådighet samt helt eller delvis rikta sig mot 

barn. 

4. Nämnden ska löpande hållas informerade om hur arbetet fortskrider. 

Yrkandet 
Mot bakgrund av den skenande kostnaden och bristande tillgänglighetsaspekterna anser vi att det inte 

är motiverat att gå vidare med utsiktstornet Gloria. Vi vill därför att förvaltningen tar fram ett nytt 

jubileumsförslag som snabbt kan komma på plats.  

 

I första hand ser vi att det nya förslaget ska vara särskilt riktat mot barn och familjer i form av någon 

skulptur, installation, gunga eller plantering som stimulerar lek, fantasi och kreativitet. Om det inte är 

möjligt inom ramen för "hög genomförbarhet och minimalt utredningsbehov och helt eller delvis rikta 

sig mot barn och unga" och den skyndsamhet som krävs för hålla en rimlig koppling till 150-

årsjubileet kan andra lösningar vara aktuella.  

 

Om ett enskilt projekt bedöms ha svårt att uppnå samtliga kriterier kan de avsatta investeringsmedlen 

användas för flera mindre projekt, givet att kriterierna kan uppfyllas och kopplingen till jubileet 

upprätthålls.  
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Yrkande angående demonstrationerna på 
Vasaparken 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att det regelverk som kommunen 
tillämpar vid användning av stadens mark även gäller för demonstrationen i 
Vasaparken. 

2. Stadsmiljöförvaltningen ska återrapportera uppdraget på nästkommande nämnd. 

Yrkandet 
Den som vill använda offentlig plats ska söka polistillstånd, oavsett om man är 
privatperson eller företräder ett företag eller en organisation. Både polisen och 
kommunen måste godkänna ansökan. I Göteborg är det stadsmiljöförvaltningen som 
handlägger ansökningar som berör användandet av offentlig plats. Förvaltningen bedömer 
bland annat hur det man söker tillstånd för fungerar med trafik, städning, miljö och 
tillgänglighet med mera. Om ansökan blir godkänd får den som ansökt betala 
upplåtelseavgiften för platsen. 

Den som inte följer reglerna rapporteras för brott mot ordningslagen 3:1 olaga upplag 
vilket gör att personen riskerar att få böter. Beroende på omständigheterna kan åtal 
väckas för även grövre brott och den som inte följer reglerna kan även få betala 
bortforsling av olagligt uppställt gods eller materiel, vilket kan medföra stora kostnader. 

I Sverige råder grundlagsskyddad yttrande- och demonstrationsfrihet. 
Demonstrationsfriheten har ett starkt skydd i Sveriges grundlag och innebär en frihet att 
anordna och delta i demonstrationer på allmän plats. Polismyndigheten har som uppgift 
att säkerställa att allmänna sammankomster ska kunna genomföras. 

Polismyndigheten får enligt 2 kap. 10 § ordningslagen (1993:1617) vägra tillstånd till en 
allmän sammankomst endast om det är nödvändigt med hänsyn till ordningen eller 
säkerheten vid sammankomsten eller, som en direkt följd av den, i dess omedelbara 
omgivning. Det krävs mycket starka skäl för att vägra tillstånd till en allmän 
sammankomst på grund av ordningsläget. En utgångspunkt för att vägra tillstånd är att 
övriga möjligheter att förebygga hinder mot sammankomsten är uttömda. 

Om det bedöms finnas en risk för ordningsstörningar vid sammankomsten får 
Polismyndigheten därför i första hand meddela de villkor som behövs för att upprätthålla 
ordningen och säkerheten vid sammankomsten. Sådana villkor kan till exempel avse plats 
och tidpunkt för genomförandet av sammankomsten.  
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Att en organisation eller en person framför ett budskap som kan uppfattas som hotfullt 
mot andra grupper innebär inte att tillstånd till en demonstration kan nekas med hänsyn 
till ordningen och säkerheten vid sammankomsten. Innehållet i sådana budskap får i 
stället hanteras med stöd av annan reglering, exempelvis bestämmelsen om hets mot 
folkgrupp. 

Demonstrationen i Vasaparken har nu pågått sedan i våras utan att demonstranterna haft 
beviljade polistillstånd. Göteborgs stad är genom stadsmiljöförvaltningen markägare. Det 
är polisens och inte Göteborgs stads uppgift att säkerställa den allmänna ordningen, men 
som markägare har kommunen ett ansvar. Mot bakgrund av detta får förvaltningen i 
uppdrag att säkerställa att det regelverk som kommunen tillämpar vid användning av 
stadens mark även gäller för demonstrationen i Vasaparken. Staden ska inte agera i strid 
med den grundlagsskyddade yttrande- och demonstrationsfriheten, men säkerställa att 
likhetsprincipen följs. Det innebär att alla är lika inför lagen, och att lika fall skall 
behandlas lika. Kommunens åtgärder ska ske i nära samverkan och dialog med 
Polismyndigheten och Göteborgs Universitet. 

Stadsmiljöförvaltningen ska återrapportera uppdraget på nästkommande nämnd. 
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Nytt yrkande angående Särskild handräckning 
hos kronofogden gällande tältlägret vid 
Vasaparken 
 
Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 
 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att, i samråd med 
exploateringsförvaltningen, ansöka om särskild handräckning (avlägsnande) hos 
kronofogden gällande tältlägret vid Göteborgs universitetsbyggnad i Vasaparken. 

 
Yrkandet 
Under det senaste kvartalet har demonstranter slagit läger och olovligt ianspråktagit 
Göteborgs Stads mark vid Göteborgs universitetsbyggnad i Vasaparken. Palestinska 
flaggor vajar tillsammans med plakat och banderoller som har budskap som kan uppfattas 
som hotfulla för judar och andra. Flera boende i innerstan har uttryckt sitt missnöje med 
tältlägret och önskar att demonstranterna anvisas till en mer lämplig plats. 
 
Det är viktigt att påpeka att demonstranterna, i enlighet med yttrandefriheten med 
beaktande av de inskränkningar som hatbrottslagstiftningen ger, har rätt att uttrycka sina 
åsikter fritt. Det är däremot också viktigt att detta sker i enlighet med gällande lagar och 
regler. Demonstrationen vid Vasaparken saknar i dag tillstånd och vi uppmanar dem att 
söka ett sådant. Demonstranterna bör bli anvisade till en lämplig plats utifrån ansökan. 
 
Vi har tidigare lagt liknande yrkanden som röstats ner. Situationen har inte blivit bättre 
utan snarare förvärrats och annekteringen har i det närmaste permanentats. Därmed har 
även olägenheten för närboende och förbipasserande blivit utdragen.  
 
I andra svenska städer är tältlägren sedan länge upplösta. Det har inte på något sätt varit 
en inskränkning i yttrandefriheten eller demonstrationsrätten. De som demonstrerar har 
bara fått hitta andra lagliga former att föra fram sitt budskap. Stadsmiljöförvaltningen får 
därför i uppdrag att, i samråd med exploateringsförvaltningen, ansöka om särskild 
handräckning hos kronofogden så att demonstranterna avlägsnas. 

Stadsmiljönämnden  
  
  

Yrkande 
Särskilt yttrande 

Demokraterna, Moderaterna, Kristdemokraterna 
Liberalerna 



 
Stadsmiljönämnden 

Yttrande angående – Särskild handräckning 

hos kronofogden gällande demonstrationen vid 

Vasaparken 

Yttrandet 
Demonstrationsrätten är grundlagsskyddad. Det är något vi ska vara stolta över. Att kunna 

demonstrera och fritt uttrycka sina åsikter är det mest centrala i en demokrati. Detta innebär också att 

det ska mycket till för att man ska besluta att inskränka i demonstrationsrätten. Detta har nästan alla 

partier varit eniga om, oavsett vilka budskap som framförts. I de fall en demonstration innehåller 

olagliga budskap eller kriminella handlingar är det Polismyndighetens uppgift att lagföra detta. 

 

Det M, D, L och KD begär i sitt yrkande leder oss in på en farlig väg. Om vi politiker börjar lägga oss 

i vilka demonstrationer som är acceptabla och vilka som inte är acceptabla öppnar det upp för att 

demonstrationsrätten helt blir beroende av vilken politisk konstellation det är som styr. Det vore 

katastrofalt för demokratin. Istället bör de rättsliga avvägningarna samt verkställande besluten fortsatt 

tas av de kunniga tjänstepersoner som finns hos berörda myndigheter, i detta fall på 

Stadsmiljöförvaltningen och Polismyndigheten. I detta ingår att analysera gällande rätt inklusive 

kommunens regelverk för markanvändning och i egenskap av markägare föra dialog med Göteborgs 

Universitet och andra berörda aktörer. 

 

Skulle det framkomma bevis för att en pågående demonstration på kommunal mark missbrukas i syfte 

att genomföra andra aktiviteter – eller att en pågående demonstration stör allmän ordning - förutsätter 

vi att förvaltningen, Polismyndigheten och andra berörda parter agerar. 

 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yttrande 

 

2024-09-24 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
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Yrkande angående att göra Grönsakstorget till 
ett året-runt-torg 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att bereda ett investeringsbeslut, i enlighet med 
gällande kommunbudget och i samverkan med relevanta aktörer, som innebär att 
Grönsakstorget blir ett året-runt-torg. 

Yrkandet 
Årets satsning på ett bilfritt Grönsakstorg visar att det går att skapa ett välbesökt torg med 
pulserande stadsliv genom att tillfälligt omvandla bilparkeringar. Även om årets satsning 
inte utvärderats fullt ut visar tidigare års satsningar på sommargågatorna att en stor 
majoritet av boende, besökare och verksamma anser att åtgärden medför något positivt 
för gatan. Snart återställs dock torget till en parkeringsplats. Att årligen bygga upp 
sommartorget från grunden är kostsamt samtidigt som att säsongen att använda torget blir 
begränsad.  

Nu är läge att ta nästa steg för Grönsakstorgets utveckling. Förslaget är att 
stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag ett bereda ett investeringsbeslut som innebär att 
Grönsakstorget blir ett året-runt-torg. Ett sådant investeringsbeslut skulle kunna 
kombinera investeringar som tillför torget värde både på sommaren och övriga året, där 
delar av torget blir permanent och delar anpassas utifrån årstid. Fokus på den permanenta 
delen bör vara på att anlägga en parklik miljö med bestående inslag som träd, växtlighet 
och möblemang. Exakt innehåll av den del av Året-runt-torget som blir årstidsanpassad 
vistelse- och evenemangsyta behöver utredas, men det finns en rad funktioner och 
aktiviteter som skulle kunna ställas om utifrån årstid och specifika evenemang. En boule-
bana på sommaren kan bli en curling-bana på vintern och uteserveringar kan ställas om 
till marknadsplats för höst- och julmarknad. 

I vilken grad torget bör innehålla p-platser under vintersäsongen behöver förvaltningen 
utreda och ta ställning till utifrån behov, dialog med berörda verksamheter och stadens 
styrdokument, inklusive den kommande parkeringspolicyn.  

Av stadsmiljöförvaltningen delårsrapport per mars 2024 framgår att det finns en brist på 
utredda investeringsåtgärder för kommande år. Detta riskerar att inte tillräckligt många 
investeringsprojekt ska starta upp för att möta den investeringsram som nämnden 
disponerar utifrån kommunfullmäktiges budgetbeslut. Det finns således ett behov av att 
starta upp utredningar på investeringsåtgärder för att öka den måluppfyllelse som 
kommunfullmäktige förväntar sig av nämnden.  

Stadsmiljönämnden  
  
  

Yrkande  
 
2024-09-18 
 

Centerpartiet 
  
Nytt ärende 
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Bedömningen är att Grönsakstorget är ett mycket lämpligt investeringsprojekt då mycket 
utredning och kunskap redan byggts upp genom de två somrar som platsen använts som 
sommartorg samtidigt som satsningen går väl i linje med de miljö- och klimatmål som 
staden har. Detta både utifrån klimat- och trafikmålen, men även för öka 
krontäckningsgraden och minska andelen hårdgjord yta Inom vallgraven. Detta är viktiga 
åtgärder för att bidra till stärkt biologisk mångfald och ökad resiliens mot 
klimatförändringar. 


